



《尊重智慧財產權，請使用正版教科書，勿非法影印書籍及教材，以免侵犯他人著作權》

開課班級：碩熱農一A

授課老師：洪仁杰

學分數：2

課程大綱：

本課程旨在透過實際案例的討論，提供同學對公司財務相關領域整體性的了解。本課程擬探討的個案涵蓋財務分析與預測、資金成本估計、資本預算與資產配置、股利與股票購回、資本結構管理以及租賃、選擇權及外匯等財務略分析等。

outline:

This course aims to provide students with an overall understanding of corporate finance related fields through the discussion of actual cases. The cases to be discussed in this course cover financial analysis and forecasting, capital cost estimation, capital budgeting and asset allocation, dividends and stock repurchases, capital structure management, and financial strategy analysis such as leasing, options and foreign exchange.

教學型態：

課堂教學

成績考核方式：

平時成績:80%

期中考:%

期末考:%

其它:20% for attendance%

本科目教學目標：

參考書目：

Case Studies in Finance by R. Bruner, J. Eades and M. Schill, 8th edition, McGraw Hill.



課程進度表：

週次	起訖月日	授課單元(內容)	備註
第1週	9.11~9.18	Methods to case studies in Finance	19日正式上課。19~23日加退選，復(轉)學生及延修生選課，雙主修、輔系申請，23日申辦抵免學分截止日
第2週	9.18~9.25	Two Demo cases	28日和平紀念日(放假)
第3週	9.25~10.02	Case presentation & Discussion-Financial Analysis and Forecasting (I)	
第4週	10.02~10.09	Case presentation & Discussion-Financial Analysis and Forecasting (II)	11日成績優異提前畢業者提出申請截止日,14日第1次校教評會
第5週	10.09~10.16	Case presentation & Discussion-Estimating the Cost of Capital (I)	
第6週	10.16~10.23	Case presentation & Discussion-Estimating the Cost of Capital (II)	
第7週	10.23~10.30	Case presentation & Discussion-Capital Budgeting and Resource Allocation (I)	3日(三)校慶補假(112年11月25(六)日校慶活動日)。4日(四)兒童節、民族掃墓節(放假)，5日(五)民族掃墓節補假
第8週	10.30~11.06	Case presentation & Discussion-Capital Budgeting and Resource Allocation (I)	10日校課程委員會。11日第2次校教評會
第9週	11.06~11.13	Case presentation & Discussion-Management of the Firm ' s Equity: Dividends and Repurchases (I)	15~21日期中考試
第10週	11.13~11.20	Case presentation & Discussion-Management of the Firm ' s Equity: Dividends and Repurchases (II)	22~26日學士班申請轉系,27~28日四技二專統一入學測驗,28日教師期中成績上網登錄截止日
第11週	11.20~11.27	Case presentation & Discussion-Management of the Firm ' s Equity: Dividends and Repurchases (III)	
第12週	11.27~12.04	Case presentation & Discussion-Management of the Corporate Capital Structure (I)	11日多益測驗(暫定)
第13週	12.04~12.11	Case presentation & Discussion-Management of the Corporate Capital Structure (II)	16日第3次校教評會。19日博士班招生(暫定)
第14週	12.11~12.18	Case presentation & Discussion-Management of the Corporate Capital Structure (III)	20~24日體育運動週，22日水上運動會(暫定),24日申請停修課程截止
第15週	12.18~12.25	ase presentation & Discussion- Analysis of Financing Tactics: Leases, Options, and Foreign Currency (I)	27~31日藥物濫用防制宣導週
第16週	12.25~1.01	ase presentation & Discussion- Analysis of	3日校務會議。3~9日畢業班(



		Financing Tactics: Leases, Options, and Foreign Currency (II)	學士)期末考試。
第17週	1.01~1.08	ase presentation & Discussion- Analysis of Financing Tactics: Leases, Options, and Foreign Currency (III)	10日端午節(放假)，12日畢業班授課教師送交學期成績截止
第18週	1.08~1.15	Discussion & Conclusion	17~23日期末考試